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گروه خبر // مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خطاب به خریداران و فروشندگان 
ارز گفت: طبق قانون مالیات های مستقیم، خرید و فروش ارز مشمول مالیات 
بوده و کلیه اشــخاص فعال در این بخش مکلف به ثبت نام و پرداخت مالیات 

تعیین شده می باشند.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکر رضا مریدی افزود :ســازمان امور مالیاتی کشور 
در راستای اجرای مقررات  ماده 163 قانون مالیات های مستقیم،با اعلام بانک مرکزی 
نسبت به برقراری مالیات علی الحســاب به میزان 1۰ درصد از فروش ارز آنها اقدام 

می نماید.
  مریدی افزود : اشخاص مذکور مکلف اند با مراجعه به درگاه الکترونیکی سازمان به 

نشانی www.tax.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام نمایند. 
   وی اظهار داشت:در صورت عدم ثبت نام به موقع و پرداخت مالیات در نظام مالیاتی، 
علاوه بر شمول مالیات و جرائم غیر قابل بخشش که از طریق عملیات اجرایی وصول 
خواهد شد، مشــمول مجازات های مقرر در ماده ۲۷۴ قانون مالیات های مستقیم از 

جمله مجازات های درجه شش محکوم خواهند شد.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد 

خرید و فروش ارز ، مشمول مالیات است
 www.tax.gov.ir  اشخاص مذکور مکلف اند با مراجعه به درگاه الکترونیکی سازمان به نشانی

نسبت به ثبت نام اقدام نمایند

گروه خبــر // رئیس جمهور با تاکید بر 
لزوم جلوگیری از مداخلات سودجویانه 
بازار ارز، به دســتگاه های مسئول  در 
دســتور داد در این زمینه با جدیت به 

وظیفه خود عمل کنند. 
   آیت الله ســید ابراهیم رییســی در جلسه 
ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت با اشاره 
به مشــخص شدن دخالت ها و دسیسه های 
سودجویانه برای برهم زدن ثبات بازار ارز، 
تصریح کرد: دستگاه های مسئول همزمان با 
نظارت و کنترل بر بازار، با شناسایی دقیق 
عوامل مداخله گر و بی ثبات کننده بازار ارز، 
با جدیت به مسئولیت های خود در این زمینه 

عمل کنند.
  رئیس دولت ســیزدهم همچنین انسجام 
و اقدام هماهنگ نهادهای مســئول را در 

مدیریت و ســاماندهی بازار ارز ضروری 
دانست.در این جلسه با تقسیم کار و وظایف 
دستگاه های مختلف مقرر شد برای مدیریت 
در بازار ارز، با اخذ مجوزهای لازم از سوی 
نهادهای مسئول و بر اساس واقعیت ها، ثبات 
و شرایط عادی به بازار ارز برگردد.همچنین 
گزارش نهادهای مســئول درباره وضعیت 
بازار ارز ارائــه و عوامل مؤثر در تغییرات 
غیرعادی نرخ ارز به ویژه در روزهای اخیر 

مورد بررسی قرار گرفت.
   بر اســاس گزارش ارائه شــده از سوی 
بانک مرکزی، درآمد ارزی کشور در هشت 
ماه گذشــته هم در بخش فروش نفت و هم 
صادرات غیرنفتی به اندازه تمام سال گذشته 
بوده و رکوردهای جدیــدی در این زمینه 
ثبت شده اســت و نگرانی وجود ندارد.در 

این گزارش به تامین بودجه یک ماه گذشته 
کشور بدون اســتقراض از بانک مرکزی به 
عنوان یکی از نکات قوت جذب درآمدهای 
ارزی استناد شده اســت.به گزارش قدس 
آنلاین ؛ در ادامه ایــن گزارش با توجه به 

ذخایر ارزی قابل اطمینان کشور تاکید شده 
است که تغییرات نرخ ارز در روزهای اخیر 
هیچ گونه توجیه ندارد بلکه نتیجه عملیات 
روانــی و دخالت عناصــر غیراقتصادی و 

کاذب در بازار است.

رئیس جمهور: 

دستگاه های مسئول عوامل مداخله گر بازار ارز را شناسایی کنند

تبدیل شدن بندرلنگه به یکی از قطب های 
صادرات کانتینرهای یخچالی

مدیریت درمان تامین اجتماعی اســتان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی آماده ســازی فضای فیزیکی بخش بستری زنان 
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فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای آماده سازی فضای فیزیکی بخش بستری 
       زنان یک و نوزادان در طبقه اول بلوک j  بیمارستان خلیج فارس بندرعباس سال 1400

نوبت دوم

نبض مسکن همچنان در دست دلالان و بساز بفروش ها
صفحه 2 را بخوانید

گــروه خبر // مدیرعامل شــرکت 
روند  از  بندرعبــاس  نفت  پالایش 
خوابی  تخت   ۹۰ بیمارستان  ساخت 

تخصصی کودکان بندرعباس بازدید 
کرد.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســاختمان 

جدید بیمارستان کودکان با ظرفیت ۹۰ 
تخت، به منظور بهبود فضای درمانی و 
ایجاد بخش های تخصصی، از ســوی 
شرکت پالایش نفت بندرعباس در حال 
ساخت اســت.در این برنامه مدیرعامل 
شرکت پالایش نفت بندرعباس به همراه 
جمعی از مدیران این شرکت با حضور 
در محل ساخت این بیمارستان از میزان 
 پیشــرفت طرح بازدیــد کرد.مهندس 
هاشم نامور در حاشیه این بازدید گفت: 
با توجه به اینکه ســاختمان و امکانات 
بیمارســتان فعلی جوابگوی نیاز مردم 
استان نیست و نیاز به طرح تکمیلی در 
این بیمارستان و اضافه شدن بخش های 
تخصصی از قبیل بخش مداوای کودکان 
سرطانی وجود داشت، به همین منظور 
احداث ســاختمان تکمیلی بیمارستان 
کودکان در راستای ایفای مسئولیت ها و 
مشارکت های اجتماعی این شرکت در 
دستور کار قرار گرفت.وی افزود: برای 
اجرای این پروژه که در زمینی به وسعت 
۹ هزار متر مربع و در ۵ طبقه ســاخته 

می شود، یک هزار و 6۵۰ میلیارد ریال 
اعتبار اختصاص یافته و تلاش می شود 
در مدت ۲۴ ماه بیمارستان تکمیل و در 
اختیار دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
و اســتفاده عموم قرار گیرد. مدیرعامل 
شــرکت پالایش نفت بندرعباس بیان 
داشــت: عملیات اجرایی این طرح از 
مهر امســال آغاز شد و در حال حاضر 
در بخش ســازه در حدود ۲۵ درصد 
پیشــرفت دارد.شــرکت پالایش نفت 
بندرعباس از جمله شرکت های پیشرو 
در حوزه مسئولیت های اجتماعی است 
که با توجه به اقدامات اجرایی به عنوان 
نخستین شرکت در وزارت نفت موفق به 
اخذ استاندارد ISO ۲6۰۰۰ در حوزه 
مســئولیت های اجتماعی شــده است 
و همچنین تندیس نقره ای و ســپاس 
نامه همایش مســئولیت های اجتماعی 
صنعت نفــت و  جایزه » اهتمام ســه 
ستاره « سومین دوره جایزه مسئولیتهای 
اجتماعی و توســعه پایدار بنگاه های 

اقتصادی کشور را دریافت کرده است.

بازدید مدیرعامل پالایش نفت بندرعباس
 از روند ساخت بیمارستان تخصصی کودکان 

تزریق دز سوم 
واکسن کرونا برای افراد 

بالای ۴۰ سال در هرمزگان 
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گروه خبر // مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: از 
ابتدای سال جاری تا نیمه آذرماه در مجموع یک میلیون 
 و 1۴3 هــزار و TEU ۴26 کانتینر در مجتمع بندری  

شهید رجایی تخلیه و بارگیری شده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  »علی رضا محمدی کرجی ران« 
در تشریح عملکرد کانتینری مهم ترین بندر کانتینری کشور 
از ابتدای ســال جاری تا نیمه آذر ماه امسال اظهار داشت: 
تعداد کانتینرهای جابجا شــده طی این مدت یک میلیون و 
1۴3 هزار و TEU ۴۲6 بوده که ۲۰ درصد نسبت به مدت 

مشابه سال قبل افزایش داشته است. 

  وی خاطرنشــان کرد: طی این دوره زمانی ، ۲۹3 هزار و 
TEU ۷۷1 کانتینر حامل کالاهای صادراتی و ۲86 هزار 
و TEU ۹8۲ کانتینر کالاهای وارداتی جابجا شــده است 
که آمارها به ترتیب در صــادرات 1۰ درصد افزایش و در 
واردات ۴ درصد کاهش را نسبت به مدت مشابه سال قبل 
نشان می دهند. مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی 
افــزود: همچنین از طریق این بندر بــه میزان 181 هزار و 
TEU ۴۴۵  کانتنیر ترانزیت خارجی صورت گرفته که در 
همســنجی با مدت مشابه سال قبل افزایش قابل توجه 68 
درصدی به ثبت رسیده است. محمدی کرجی ران، ترانشیب 

 TEU 631 کانتینری طی مدت یاد شــده را 16۹ هزار و
اعلام کرد که در همســنجی با مدت مشــابه سال قبل 36 
درصد افزایش را محقق شــده است. به گفته مدیرکل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان، در مدت زمان یاد شده نیز یک هزار 
و 1۴1 فروند کشتی کانتینری به بندر شهید رجایی رفت و 
آمد داشته  که آمار پنج درصدی رشد را به ثبت رسانده اند. 
بندر شهید رجایی با دارا بودن 1۰ پست اسکله کانتینری در 
مجموع به طول ۲ هزار و ۵۰۰ متر و ۲3 دســتگاه گنتری 
کرین فعال در حــال حاضر ظرفیت تخلیه و بارگیری 6.۵ 

میلیون TEU کانتینر را دارا می باشد.

تشریح عملکرد کانتینری بندر شهید رجایی تا نیمه آذرماه ؛

تخلیه و بارگیری یک میلیون و 1۴۰  هزار  TEUکانتینر در بندر شهیدرجایی
 

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان شهدا 
نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

تبدیل شدن بندرلنگه به یکی از قطب های صادرات کانتینرهای یخچالی
گروه خبر // مدیر اداره بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان از جهش پنج برابری تخلیه 

و بارگیری کانتینر یخچالی و کسب جایگاه نخست در بین بنادر کشور خبر داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، »قاسم عسکری نسب« در تشریح عملکرد تخلیه و بارگیری 
کانتینر های یخچالی در بندر لنگه از ابتدای ســال جاری تا نیمه آذر ماه اظهار داشت: طی 
این مدت در مجموع ۵۲ هزار و TEU ۷۵6 کانتینر یخچالی تخلیه و بارگیری شده که در 
این بخش جهش پنج برابری محقق شــده است. وی با اشاره به افزایش عملیات تخلیه و 

بارگیری کانتینری و صادرات کالاهای یخچالی با وجود شرایط متاثر از تحریم ها و ویروس 
کرونا، حجم صادرات کانتینر یخچالی از طریق بندر لنگه در مدت یاد شــده را ۲6 هزار و 
TEU 3۷8 کانتینر عنوان کرد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، در بخش صادرات 
نیز 1۹3 درصد افزایش را نشــان می دهد. شایان ذکر است؛ اداره بنادر و دریانوردی غرب 
هرمزگان با نظارت بر هفت بندر تجاری و مســافری کانون مهمی برای تبادلات تجاری با 

کشورهای حوزه خلیج فارس و دریای عمان قلمداد می شود.



رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت هرمزگان خبر داد
 یک هزار میلیارد ارزش پرونده های تشکیل شده 

در هرمزگان
  گروه خبر // رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
گفت: در 8 ماه امســال از بخش های خرده فروشــی، عمده فروشی، 
خدماتی، تولیدی، انبارها و ســردخانه ها، بیش از 11۹ هزار و 38۵ 
فقره بازرســی از واحدهای صنفی سراسر استان صورت گرفته است.
به گزارش خبرنگار دریا ، خلیل قاســمی اظهار داشــت: با توجه به 
سیاســت های وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان مبنی بر کنترل قیمت کالاها از مبدا تولید افزود: 
 کارشناسان و بازرسان این سازمان با برنامه ریزی های مدون و با انجام 
گشت های مشترک باسایر دستگاه های ذیربط و نظارتی اقدام به بازرسی 
و بازدید از واحدهای تولیدی و صنعتی، نموده تا از بروز هرگونه تخلف 
جلوگیری شود .وی افزود: برهمین اساس طی هشت ماه سالجاری بیش 
از 13 هزار و 81۵ مورد گشــت مشترک با سایر دستگاه های نظارتی 
برگزار شــده که منجر به کشف تخلفات قاچاق کالا ، اختفا و امتناع از 
عرضه کالا شده است .قاسمی در خصوص تعداد بازرسی های صورت 
گرفته گفت: درهشت ماه گذشــته 11۹ هزار و 38۵ مورد بازرسی از 
واحدهای صنفی،تولیدی و صنعتی استان هرمزگان صورت گرفته که 
۹ هزار و ۲6۴ پرونده تخلف تشــکیل و به تعزیرات حکومتی جهت 
صدور رای نهایی ارسال شده است.وی بیشترین تخلفات صورت گرفته 
در هشت ماه سالجاری را در حوزه کالا و خدمات مربوط به نان، میوه 
و مرکبات، صیفی جات، تخم مرغ ، گوشت مرغ ، گوشت قرمز، قندو 
شکر عنوان کرد.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان ارزش 
ریالی پرونده های تخلف را بیش از یک هزارمیلیارد ریال اعلام کرد و 
افزود: دراین بازه زمانی بازرسان این سازمان ۴۰۹ پرونده قاچاق کالا 
به ارزش ریالی بیش از ۲۲ میلیارد ریال تشکیل و به مراجع ذیصلاح 
ارسال گردیده است.خلیل قاسمی باقدردانی از مردم استان هرمزگان در 
زمینه همکاری و مشارکت در تخلف یابی و معرفی واحدهای متخلف 
گفت : شهروندان در صورت مشاهده هرگونه تخلف مراتب را با تلفن 
1۲۴ ستاد خبری معاونت بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و 

تجارت اطلاع تا در اسرع وقت رسیدگی شود.

تزریق دز سوم واکسن کرونا برای افراد بالای ۴۰ سال 
در هرمزگان 

  گروه خبر // ســخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان از آغاز 
تزریق دز ســوم واکسن کرونا برای افراد بالای ۴۰ سال در استان خبر داد 
و گفت: تاکنون ۲۹ هزار و ۷11 نفر در اســتان دز سوم را دریافت کردند. 
دکتر فاطمه نوروزیان اظهار داشــت: پیش از این تزریق دُز سوم واکسن 
کرونا برای کادر بهداشــت و درمان، بیماران و سالمندان آغاز شده بود و 
هم اکنون افراد بالای ۴۰ ســال می توانند برای تزریق دز سوم اقدام کنند.

وی در خصوص شرایط و نوع واکسن تزریقی برای این گروه سنی ، بیان 
داشــت: افرادی که در نوبت اول و دوم واکسیناسیون ،سینوفارم، بهارات و 
 یا برکت تزریق کرده اند و سه ماه از زمان واکسیناسیون آنها گذشته باشد، 
می توانند دز ســوم را نیز همانند واکســن دو مرحله قبل دریافت کنند.

نوروزیــان تصریح کرد: در بندرعباس افراد برای تزریق دوز ســوم باید 
پیامک وزارت بهداشــت را دریافت کرده باشند، اما افراد در شهرستانهای 
دیگر استان می توانند بدون دریافت نوبت به مراکز واکسیناسیون مراجعه 
کنند.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان مجموع افرادی که در استان 
هر دو دز واکسن کرونا را دریافت کردند ،یک میلیون و 1۵3 هزار و 1۹1 
نفر اعلام کرد.به گزارش ایرنا ؛ وی خاطرنشان کرد: واکسیناسیون به معنای 
ایمنی کامل در برابر کرونا نیست و باید همچنان پروتکلهای بهداشتی به ویژه 

استفاده از ماسک و فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کرد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  نبض بازار مســکن همچنان همچنان در دســتان دلالان، بساز وبفروش ها 
 و برخی از مشــاورین املاکی است که بیشــتر نقش دلالی را بازی می کنند تا 
مشــاوره دادن.متاسفانه اثرات عدم ساخت مسکن در هشت سال گذشته و عدم 
 اجرای هیچگونه طرحی در حوزه مسکن توســط دولت سابق باعث شد که از 
سال های قبل، مردم از خانه دار شدن ناامید شوند و حتی برای بسیاری از شهروندان 
رهن واجاره مسکن هم سخت شده است تا چه برسد به خرید مسکن. چند روز 
قبل یکی از خانواده های محرومی که توان پرداخت اجاره در یکی از محلات  را 
نداشت، قبل از اتمام اجاره مجبور به تخلیه خانه شد که مشاور املاک مستاجر را 
با ودیعه و اجاره بالاتر برای این خانه جایگزین کرد و صاحبخانه نفعش بیشتر شد. 
مردم می گویند متاسفانه بیشتر مشاورین املاک تلاش می کنند که قیمت فروش و  
رهن و اجاره املاک را بیشتر کنند تا حق کمیسیون بیشتری نصیب شان شود و برخی 
هم با شیوه های خاصی نقش دلالی را در فروش املاک بازی می کنند که به سود 
خودشان و فروشندگان است و به ضرر خریدار و فشار بیشتر به خریداران مسکن 
وارد می شود. گاهی نیز شنیده می شود مثلت دلالان، بساز بفروش ها و مشاوران 
املاک برای افزایش نرخ ها شکل می گیرد و خودشان قیمت گذاری حبابی برای 
املاک انجام می دهند تا همان قیمتی که می خواهند و البته غیرواقعی وحبابی است، 
املاک خرید وفروش شود و به همین دلیل کمتر شهروندی می تواند این خانه ها را 
برای سکونت بخرد و بیشتر دلالان خرید وفروش می کنند وسود می برند. متاسفانه 
هیچگونه نظارتی در این بخش وجود ندارد و قیمت املاک و رهن و اجاره تابع هیچ 
قاعده ای نمی باشد و هیچ دستگاهی خود را ناظر این بخش نمی داند. در واقع هر 
کسی و با هر قیمتی ملک خود را در معرض فروش و یا رهن و اجاره قرار می دهد 
و هیچ نهادی هم چتر نظارتی خود را بر سر قیمت ملک و رهن و اجاره پهن نکرده 
است. از آن طرف محتکران حقیقی و حقوقی مسکن هم املاک شان را در احتکار 
نگه داشته اند و تاکنون سازوکار مناسب و اجرایي در این حوزه وجود نداشته تا 
املاک به بازار عرضه شود. انتظار می رفت با آغاز اجرای طرح ساخت چهارمیلیون 
مسکن در کشور در دولت سیزدهم به مرور قیمت حبابی مسکن شکسته شده و به 
قیمت واقعی نزدیک تر شود که متاسفانه در شهری مانند بندرعباس که حدود دو 
ماه از اجرای آغاز ثبت نام می گذرد، هیچ ثبت نامی از بندرعباســی در این شهر 
 صورت نمی گیرد و شهرک علوی برای افراد بی خانمان درنظر گرفته شده است

 که دهها کیلومتر با شــهر بندرعباس فاصله دارد که متاســفانه در این دولت سر 
بندرعباسی ها در بخش مســکن بی کلاه ماند. این وضعیت باعث کمبود شدید 
مســکن در بندرعباس با توجه به مهاجرپذیر بودن این شهر شده و صنایعی که 
نیروهای شان را از سایر اســتان های کشور واتوبوسی تامین کرده اند، اما برای 
مسکن شان تدبیری نیندیشــیده اند و این پرسنل شاغل در صنایع مسکن شان 
را از سطح شهر بندرعباس تامین می کنند که موجب افزایش قیمت مسکن شده 
 اســت و حتی رهن و اجاره در ســال های اخیر افزایش چند برابری را داشته و 
خانواده هــای بومی به راحتی توان پرداخت این هزینه ها را ندارند. از آن طرف 
این خانواده ها چشم انتظار اجرای طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس بودند 
که متاســفانه با بی تدبیری صورت گرفته در مکان مناسب برای اجرای طرح و 
اختصاص زمین، این قشر بی خانمان ناامید شدند. این وضعیت باعث شده است که 
دلالان ، بساز وبفروش ها و مالکان مسکن همچنان بیشتر  نبض بازار مسکن را 
در دست بگیرند و قیمت مسکن و رهن واجاره را روز به روز افزایش دهند که نیاز 

است دولت و قوه قضائیه در این حوزه اقدامات مناسبی را داشته باشند.

    علی زارعی

نبض مسکن همچنان در دست دلالان و بساز بفروش ها

گروه خبر // مطابــق برنامه هفتگی 
اســتاندار هرمزگان، مهندس مهدی 
دوستی  ســه شــنبه با تعدادی از 
شهروندان سراسر استان دیدار  و ضمن 
گفت و گو با آنان و استماع مشکلات 
مطرح شده، دستورات لازم را به منظور 
رفع موانع و حل مشکلات طرح شده به 

مدیران مربوطه صادر کرد.
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ یکی از 
اهداف دولت ســیزدهم احیای دیدارهای 
مردمی بوده که استاندار هرمزگان در مدت 

محدود تصدی مسوولیت خود، ضمن سفر 
به هشت شهرستان میناب، رودان، بستک، 
بندرلنگه، پارسیان، بشاگرد، حاجی آباد و 
جاسک و بررسی روند جاری پروژه های 
عمرانی، اقتصادی و زیرساختی، با اقشار 
مختلف دیدار کرده است.استاندار هرمزگان 
ســوم آبانماه نیز با صدور بخشنامه ای به 
مدیران کل دســتگاه های اجرایی استان 
دستورداده است ملاقات و دیدارهای چهره 
به چهره مدیران با مردم، روز ســه شنبه 
هر هفته در راســتای سیاست های دولت 

مردمی، برگزار شود.سامانه ارتباط مردم با 
دولت )سامد( با شماره تلفن 111 بستری 
 اســت که مردم شریف اســتان هرمزگان 
می تواننــد با برقراری تماس، مســائل، 
مشکلات، نظرات و درخواست های خود 
را مطرح کنند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.
همچنین امکان طرح مسائل و مشکلات،  
ارائــه درخواســت ملاقات و ارســال 
پیشنهادات و انتقادات از طریق مراجعه به 
پایگاه اطلاع رسانی استانداری هرمزگان 
 Hormozgan.ir اینترنتی  نشانی  به 

وجود دارد.شماره تلفن ۰۷63361۰۵6۴، 
کد دستوری # 1 * 31۲۲ * 66۵۵ *، 
سامانه پیامک ۵۰۰۰۵۹۹6۹۹6 نیز آماده 
دریافت شــکایات، انتقادات، پیشنهادات 

و درخواســت های مردمی اســت.مردم 
 شریف هرمزگان در دیدار خود با استاندار 
می توانند درخواست ها و مطالبات خود را 

به منظور رسیدگی و پیگیری مطرح کنند.

ارتباط بی واسطه مردم با استاندار هرمزگان

  

گروه خبر // فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: بر 
اساس اصل »ما می توانیم« تمام کارهای ناممکن و 

سخت،ممکن وآسان می شود . 
   مراسم رونمایی از ماشین آلات سنگین و نیمه سنگین 
مهندسی و پشتیبانی رزم باز سازی شده در ندسا با حضور 

دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی انجام شد.در این مراسم 
۹1 دستگاه خودروی سنگین و نیمه سنگین بازسازی 
شده شامل کشنده ها و ماشین آلات سنگین و نیمه سنگین 
در کلاس های متفاوت مهندسی رزم و پدافند غیر عامل 
که توسط مهندسان و کارگران زبردست، مومن و انقلابی، 
بازسازی شده اند، رونمایی و به چرخه خودرویی این 
نیرو اضافه شــد. دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری در 
این مراسم با مثبت ارزیابی کردن این کار جهادی گفت: 
نیروی دریایی سپاه با توجه به مأموریت ذاتی در حوزه 

خلیج فارس و تنگه حساس هرمز برای انتقال و ترابری 
تجهیزات مهندسی و رزمی عملیاتی، نیازمند انواع ماشین 
آلات سنگین و نیمه سنگین در مناطق صعب العبور، جزایر 
و سواحل بنادر جنوبی است.فرمانده نیروی دریایی سپاه 
گفت: بر اساس اصل »ما می توانیم« تمام کار های ناممکن 
و سخت، ممکن و آسان می شود.او افزود: بازسازی این 
ماشین آلات و کشنده ها، در گذشته توسط مجموعه های 
خارج از سپاه و با هزینه های زیادی انجام می شد،  امروز 
با تخصصی کردن آموزش ها در مهندسی نیروی دریایی 
ســپاه و با نگاه به ظرفیت و توان داخلی، این موضوع 

را سر لوحه فعالیت های خود قرار دادیم.فرمانده نیروی 
دریایی سپاه گفت:  نیروی دریایی برای بازسازی ادوات 
مهندســی خود، تمام قابلیت ها را پای کار آورده است.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، او افزود:امروز با 
پشت سر گذاشــتن تحریم های ظالمانه و تبدیل آن به 
فرصت های مطلوب و با تحقق شــعار همیشگی »ما 
می توانیم«، ۹1 دستگاه از انواع ماشین آلات مهندسی، 
اعم از ســنگین و نیمه سنگین در کلاس های متفاوت، 
بازسازی و به چرخه خودرویی سازمان مهندسی رزم 

و پدافند غیر عامل نیروی دریایی سپاه اضافه می شود.

دریادار  تنگسیری : 

اصل » ما می توانیم « را  در سپاه محقق کرده ایم 

گروه خبر // فرمانده منطقه یکم امامت 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
گفت:امنیت خلیج فارس، تنگه هرمز و 
باید  دریای عمان را کشورهای منطقه 
به دســت بگیرند و جایی برای حضور 
بیگانگان و کشورهای مستکبر در آبهای 
خلیج فارس و دریای عمان وجود ندارد. 
  امیر دریادار دوم رضــا قربانی در دیدار 
با دریاداردوم رحمــان علی خان فرمانده 
ناوگروه نیروی دریایی پاکســتان با وی، 
حضور ناوگروه کشــور دوست و همسایه 
پاکستان در منطقه یکم امامت نداجا را باعث 
خوشحالی و مسرت دانست.وی ادامه داد: 
وجود مشــترکات فرهنگی و مذهبی زیاد 

میان ایران و پاکســتان بویژه قرآن کریم در 
تقویت روابط در عرصه های مختلف، بویژه 
در حوزه نیروهای دریایی دوکشور می تواند 
بسیار سازنده و حائز اهمیت باشد.فرمانده 
ناوگروه نیروی دریایی پاکستان نیز دراین 
دیدارضمن ابراز خرسندی از میهمان نوازی 
و مراســم استقبال نیروی دریایی راهبردی 
ارتــش در میزبانی از ناوگروه پاکســتان، 
از کشــور ایران، به عنوان کشور دوست و 
همسایه پاکستان و کشــوری قدرتمند در 
حوزه دریا یاد کرد.دریاداردوم رحان علی 
خان که در رأس هیاتــی در دفتر فرمانده 
منطقه یکــم امامت نداجا حضور یافته بود 
تصریح کرد:آماده ارتقاء ســطح روابط بین 

نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی 
پاکستان و نیروی دریایی راهبردی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران هستیم.در این دیدار، 
فرمانده منطقه یکم امامت نداجا و فرمانده 
ناوگروه نیروی دریایی ارتش پاکســتان، 
به رسم یادبود هدایایی را به یکدیگر اهدا 
کردند.ناوگروه پاکستان متشکل از سه فروند 
ناو رزمی آن کشور صبح یکشنبه 1۴آذرماه 
جاری در منطقه یکم امامت نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در بندرعباس 
پهلو گرفت. پس از انجام تشریفات نظامی، 
فرمانده این ناوگروه مورد استقبال فرمانده 
منطقه یکم نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران قرار گرفــت. این ناوگروه 

از1۴ تــا 1۷ آذرماه جاری به مدت چهار 
روز در بندرعباس حضور دارد.برنامه های 
آن حضور در گلزار شهدا، دیدار با فرمانده 
منطقه یکم نیروی دریایی ارتش، استاندار 
هرمــزگان و نماینده ولی فقیه در اســتان، 
برگزاری مسابقه های ورزشی و قرآنی در 
نهایت بــه هنگام خروج از لنگرگاه تمرین 
رزم دریایی بین نیــروی دریایی ارتش و 
پاکستان است.درســال جاری این دومین 
ســفر نیروی ارتش پاکستان به بندرعباس 

اســت،1۴ تا 1۷ فروردین ســال جاری 
ناوگروه پاکستان به بندرعباس سفر داشت.
به گزارش ایرنا ،این ســفر با هدف تحکیم 
روابط نظامی و دیپلماسی ایران و پاکستان 
صورت گرفته و در مراسم استقبال دومین 
ناو گروه نیروی دریایی ارتش پاکســتان، 
سفیر این کشور در تهران ، سرتیپ عمران 
کاشــف وابســته نظامی دفاعی ،همچنین 
جانشین فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی 

کشورمان حضور داشتند.

فرمانده منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش : 

 امنیت خلیج فارس و دریای عمان 
برعهده کشورهای منطقه است

پشت پرده سیاست 

  
دانش آموختگان ذکور دوره دکتری به جای سربازی امریه پسادکتری می گیرند 

وزیر علوم در گزارش 1۰۰ روزه خود به اعضای کمیســیون آموزش گفت: با رایزنی های 
صورت گرفته با ستادکل نیروهای مســلح مقرر شد دانش آموختگان ذکور دوره دکتری به 
جای سربازی امریه پسادکتری داده شود تا یک طرح تحقیقاتی را برای رفع نیازهای کشور 
و صنایع نظامی انجام دهند. محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و فناوری بعد از حضور 
در کمیسیون آموزش در گفت وگوی تلویزیونی در تشریح جزئیات آن اظهار داشت: امروز 
در این کمیســیون گزارشی از کارهای انجام شده در طی 1۰۰ روز اخیر در وزارت علوم را 
به نمایندگان ارائه کردم.وی افزود:  تأســیس معاونت فناوری و نوآوری در وزارت علوم بود 
که پیش از این وجود نداشــت این در حالی است که پارک های علم و فناوری و مراکز رشد 
علمی دانشگاه ها به خوبی ساماندهی و مدیریت نمی شدکه با تأسیس این معاونت تلاش داریم 
پارک های علم و فناوری و مراکز رشــد و شهرک های تحقیقاتی و علمی بهتر و منسجم تر 
مدیریت شود.وزیر علوم تصریح کرد: اخذ مجوز صندوق علوم، تحقیقات و فناوری بود که 
شــورایعالی انقلاب فرهنگی آن را در ســال ۹8 مصوب کرده بود اما اجرایی نشده بود و با 
پیگیری های انجام شده این مجوز صادر شد و مقرر شد در لایحه بودجه سال 1۴۰1 اعتبار 
لازم به آن تخصیص داده شود.زلفی گل درباره دیگر کارهای وزارت علوم در طول 1۰۰ روز 
اخیر خاطرنشان کرد:  ایجاد نظام ایده ها و نیازها است. به طوریکه تمامی اولویت های تحقیقاتی  
صنایع خصوصی و دولتی در یک سامانه نمایی سازی شود و در معرض دید پژوهشگران و 
اساتید دانشگاه قرار گیرد و بخش قابل توجهی از ظرفیت های تحقیقاتی و پژوهشی کشور در 
راستای نیازهای کشور هدایت شود.وی افزود: با رایزنی های صورت گرفته با ستادکل نیروهای 
مسلح مقرر شد به دانش آموختگان ذکور دوره دکتری به جای سربازی امریه پسادکتری داده 
شود تا یک طرح تحقیقاتی در راستای نیازهای کشور و صنایع نظامی تعریف شود و آنها این 
طرح تحقیقاتی را زیر نظر یکی از اساتید دانشگاه انجام دهند که البته آن طرح به منزله سربازی 
برای این افراد منظور خواهد شد و قطعاً از دریافت حقوق مشخصی هم برخوردار خواهند بود.
وزیر علوم اظهار داشت: بازنگری در چارت وزارت علوم و روزآمد کردن مأموریت های این 
وزارتخانه هم از دیگر کارهایی بود که در این 1۰۰ روز انجام دادیم. به طوریکه اداره فناوری 
اطلاعات به نام اداره آمار، فناوری اطلاعات و امنیت فضای مجازی تغییر پیدا کرد که با توجه 
به روزآمد شدن نیازهای کشور چارت و ساختار وزارت علوم هم روزآمد شد. به گونه ای که 

تلاش داریم این چارت با نیازهای وزارت علوم همخوانی داشته باشد.
اعداد مطرح شده درباره افزایش پلکانی حقوق ها صحت ندارد

رییس سازمان برنامه و بودجه کشور در واکنش به انتشار خبری مبنی بر افزایش حقوق ها به 
شکل پلکانی در سال آینده، گفت: این اعداد صحت ندارد و لایحه بودجه همچنان در دولت 
در حال بررسی است. اعداد و ارقامی ادعایی درباره میزان افزایش حقوق ها به صورت پلکانی 
در سال 1۴۰1 در فضای مجازی منتشر شد که مدعی افزایش 1۰ تا 6۰ درصدی حقوق ها 
به شکل پلکانی بود به این نحو که حداقل حقوق ها 6۰ و حقوق های حداکثری، 1۰ درصد 
افزایش می یابد.مسعود میرکاظمی رییس سازمان برنامه و بودجه کشور در گفت وگویی این 
ادعاها را رد و تاکید کرد: »این اعداد صحت ندارد زیرا هنوز این موضوع در هیات دولت در 
حال بررسی است.«رییس سازمان برنامه و بودجه کشور ادامه داد: افزایش حقوق به صورت 
پلکانی، نظر دولت است که براساس آن حقوق های پایین بتواند رشد قابل توجهی نسبت به 
حقوق های بالاتر پیدا کند و اینگونه به عدالت نزدیک تر باشــد.میرکاظمی تاکید کرد: لایحه 

بودجه سال 1۴۰1 در دولت همچنان در حال بررسی و تغییر است.  

یکی از عوامل ترور خاشقچی در فرانسه دستگیر شد
منابع خبری از دستگیری یکی از افراد مظنون به مشارکت در قتل روزنامه نگار منتقد سعودی 
خبــر داده اند. منابع خبری گزارش داده اند یکی از افراد مظنون به مشــارکت در قتل جمال 
خاشــقچی، روزنامه نگار منتقد سعودی در فرودگاهی در فرانسه دستگیر شده است. رادیو 
RTL فرانسه گزارش داده فردی که دستگیر شده سابقاً از اعضای گارد سلطنتی عربستان 
سعودی بوده و قصد داشته از فرودگاه »شارل دوگل« پاریس عازم عربستان شود. یک منبع 
در پلیس فرانسه به خبرگزاری رویترز گفت که رویه های قضایی برای استرداد این فرد به ترکیه 
در دست اجرا است. رادیو RTL گفته نام فرد بازداشت شده »خالد العتیبی« بوده است. العتیبی، 
یکی از 1۷ فردی است که وزارت خزانه داری آمریکا روز ۲۴ مهرماه سال 13۹۷ وی را به 
دلیل مشارکت در قتل خاشقچی در فهرست تحریم ها قرار داده است. خاشقچی دوم اکتبر 
۲۰18، در کنسولگری عربستان سعودی در ترکیه به طرز وحشیانه ای به قتل رسید و جسدش 
به صورت تکه تکه شده از ساختمان کنسولگری خارج شد.مقام های عربستان سعودی در 
ابتدا هر گونه اطلاع از سرنوشــت خاشقچی را تکذیب کردند و مدعی شدند که وی بعد از 
 ورود به کنسولگری، این نهاد دیپلماتیک را ترک کرد اما مشخص شد سعودی ها سعی کردند با 
نشان دادن فیلم خروج بدل او از کنسولگری ادعا کنند که او خاشقچی بوده اما این فریب آنها 
فاش شد.مقام های سعودی سپس به دلیل انتشار قطره چکانی اطلاعات در رسانه ها درباره 
کشته شدن خاشقچی مجبور شــدند که اعتراف کنند او در کنسولگری کشته شد آنها البته 
ابتدا مدعی شدند که او در یک دعوا و مشت زنی کشته شد اما باز هم مجبور به تغییر روایت 
خود شــدند و ادعا کردند یک تیم ترور در اقدامی خودســر و بدون اطلاع مقام های ارشد 
سعودی خاشقچی را کشتند.به رغم ادعاهای عربستان سعودی، حتی گزارش های سازمان های 
اطلاعاتی آمریکا تاکید کردند که ترور خاشقچی با اطلاعات مقام های ارشد سعودی به ویژه 
محمد بن سلمان انجام شده است.جمال خاشقچی، متولد 13 اکتبر 1۹۵8 )۲1 مهرماه 133۷ 
شمســی( بود. او قبلًا ســردبیر روزنامه »الوطن« و بعد از آن مدیر شبکه خبری »العرب« 
بود. خاشقچی سپتامبر ۲۰1۷ از عربســتان متواری شد و بعد از آن به عنوان ستون نویس 
»واشنگتن پست« مقاله هایی در انتقاد از برخی سیاست های کشورش به ویژه محمد بن سلمان 
منتشر کرد.  وی از جمله منتقدان صریح دخالت نظامی ائتلاف تحت رهبری عربستان سعودی 
در کشور یمن بود.پس از گذشت حدود یک سال از ترور خاشقچی، در  ۲۵ سپتامبر ۲۰1۹، 
  ،PBS محمد بن سلمان« ولی عهد عربستان سعودی در مصاحبه با رادیو سراسری آمریکا«
با پذیرفتن مسئولیت قتل این روزنامه نگار سعودی و ستون نویس روزنامه واشنگتن پست 
گفت که این قتل »در دوران مسئولیت« او اما »بدون اطلاع وی«، انجام گرفته است. گزارشی 
که دولت آمریکا اسفندماه گذشته درباره قتل جمال خاشقچی منتشر کرد نشان می دهد این 
ترور با دستور مستقیم »محمد بن سلمان« انجام شده است.این گزارش که دفتر اطلاعات ملی 
آمریکا آن را منتشر کرده می گوید »محمد بن سلمان« مجوز عملیاتی برای »دستگیری« یا 
»قتل« جمال خاشقچی را صادر کرده است.در بخشی از این گزارش آمده است: »ارزیابی ما 
این است که محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان سعودی مجوز انجام عملیاتی در استانبول ترکیه 
برای دستگیری یا قتل روزنامه نگار سعودی، جمال خاشقچی را صادر کرد. ارزیابی ما بر این 
اساس قرار دارد که ولیعهد سعودی از سال ۲۰1۷ کنترل تصمیم گیری ها در پادشاهی عربستان 
سعودی را به دست گرفته است.«گزارش آمریکا تصریح دارد »ولیعهد سعودی، خاشقچی را 
تهدیدی مســتقیم برای پادشاهی عربستان می دید و از اقدامات خشن برای ساکت کردن او 
حمایت می کرد.«در بخشی از این گزارش از افرادی که به نیابت از محمد بن سلمان در قتل 
خاشقچی ایفای نقش کرده اند نام برده شده است. نام العتیبی در آن گزارش هم دیده می شود.

تازه های مطبوعات
ایران - این روزنامه در یادداشتی با اشاره به مذاکرات وین نوشت: حالا که تمام اعضای 
۴+1 به دقیق و فنی بودن پیش نویس های پیشــنهادی ایران اعتراف و آن را یک مبنای 
خوب و مناسب برای ادامه  رایزنی ها و مذاکرات ارزیابی کرده اند، راهبرد رسانه ای و حتی 
سیاسی در داخل کشور باید به سمت »توافق خوب« برای تأمین منافع ملی باشد. در این 
بستر، »پیروزی« - فارغ از توافق یا عدم توافق – به معنای تأمین منافع ملی ایران است 

و »شکست« - حتی در صورت توافق – به معنای آسیب دیدن منافع ملی کشورمان.
دنیای اقتصاد- این روزنامه با تیتر »فرار از بورس به مســکن«  با اشاره به علاقه مندی 
ایرانیان برای سرمایه گذاری در بازار مسکن، نوشت: آن چه باعث هجوم سرمایه ها به سمت 
این بازار شده و آن را »جذاب ترین مقصد« و »امن ترین پناهگاه سرمایه« کرده، دو عامل 
است. عامل اول »نیروی دافعه در بازارهای منتهی به تولید همچون بازار سرمایه« و عامل 

دوم »بی هزینه بودن انجماد سرمایه در بازار غیرمولد ملک« است.
اعتماد - احمدزید آبادی در یادداشتی در این روزنامه  نوشت: تغییر گفتمانی آهسته اما 
پیوسته ای در بین بخشی از بدنه اجتماعی اصولگرایان در جریان است. نمونه ای از این تغییر 
در سخنرانی دخترِ دانشجویی از این طیف در نماز جمعه تهران که به انتقاد صریح از »طرح 
صیانت« و »حکومتی شدن نماز جمعه« پرداخت، بازتاب رسانه ای گسترده ای پیدا کرد.... 
بدنه جوان اصولگرایی در حال تغییر گفتمان و پوست اندازی سیاسی است و از این جهت 
برای زعمای قوم چالش آفرین خواهد شد. این هم یکی دیگر از ثمرات حکومت یک دست 

اصولگرایان است.
جمهوری اسلامی- این روزنامه با اشاره به گفت و گوی اخیر تلویزیونی رئیس جمهور 
نوشــت: تا زمانی که مسئولان نظام از مصاحبه کردن با خبرنگاران آزاد و مستقل پرهیز 
می کنند، هرگز نمی توانند افکار عمومی را قانع کنند. با مصاحبه های نمایشی که خبرنگار 
مصاحبه کننده یا اجازه ندارد مصاحبه شونده را سؤال پیچ کند یا خودش تمایلی به این نوع 
مصاحبه کردن با مسئولان کشور ندارد، نباید انتظار داشت مسئولان به سؤال های موجود 
در اذهان مردم پاســخ بدهند و مردم احساس کنند حرفشان را زده اند و جواب مسئولان 

را شنیده اند.
مصوبه کمیسیون قضایی برای مجازات پناه دهندگان به اتباع بیگانه غیرمجاز 

عضو کمیسیون قضایی مجلس از مصوبه این کمیسیون برای تعیین مجازات پناه دهندگان به 
اتباع بیگانه غیرمجاز خبر داد. حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی نماینده مردم خمینی شهر در 
مجلس شورای اسلامی  با اشاره به نشست امروز کمیسیون قضایی مجلس گفت: در جلسه 
امروز لایحه مقابله با قاچاق اعضای بدن مورد بحث و بررســی قرار گرفت و دو ماده از 
آن به تصویب اعضای کمیسیون رسید.وی افزود:در جریان بررسی لایحه اعضای کمیسیون 
مصوب کردند تا مجازات درجه پنج حبس و جزای نقدی برای پناه دهندگان به اتباع بیگانه 
غیرمجاز در نظر گرفته شود.عضو کمیسیون قضایی مجلس اظهار داشت: همچنین  کمیسیون 
در ادامه  جلسه امروز خود میزبان رئیس قوه قضائیه بود و در این جلسه بر تعاملات بیشتر 
دو قوه به ویژه قوه قضائیه و کمیســیون قضایی مجلس تأکید شد.نقدعلی با بیان اینکه 
تعاملات دو قوای قضائیه و مقننه بسیار بهتر از گذشته است، خاطرنشان کرد: در این جلسه 
همچنین در مورد تصویب هر چه زودتر لایحه آئین  دادرسی دیوان عدالت اداری مطرح و 

از سوی معاون حقوقی رئیس قوه قضائیه مورد تأکید قرار گرفت.

انعکاس
 تابناک نوشــت: رئیس نظام پزشــکی گفت: فقط ۲درصد پزشکان زندگی 
لاکچری دارند و حساب جامعه پزشکی را باید از حساب آن ۲درصد لاکچری 
جدا کرد. باقی پزشــک ها مشکلات و مسائل سایر مردم را دارند. بسیاری از 
پزشــک ها زیر خط فقر هستند مانند خیلی از مردم. در میان پزشکان هم مثل 
سایر اقشار یکی ۲درصد متمول و با زندگی لاکچری وجود دارد که نباید کل 

زندگی پزشکان را به حساب آن ها گذاشت.
  رجا نیوز مدعی شد: عده ای از مسئولان و استادان دانشگاه تربیت مدرس در 
اقدامی عجیب، مراســم دانش آموختگی نمادین برای آرمان عبدالعالی برگزار 
کردند تا بار دیگر بر زخم خانواده غزاله شــکوری نمک بپاشــند. این اقدام 
گســتاخانه در تمجید از یک قاتل، آن هم در یک محیط دانشگاهی، اتفاقی 
عجیب و توهین آمیز است که جامعه علمی کشور با تعجب شاهد آن بوده است. 
در شــرایطی که انتظار می رود مسئولان وزارت علوم به سرعت با عوامل این 
برنامه برخورد جدی کنند؛ تاکنون هیچ یک از مسئولان وزارت علوم و دانشگاه 

تربیت مدرس درباره این برنامه توضیحی نداده اند.
  آنا نوشت: رژیم صهیونیستی شب گذشته طی یک حمله موشکی چند کانتینر 
را در بندر لاذقیه هدف قرار داد اما تصاویر منتشرشــده گویای نکات جالبی 
است. در این حمله چندین کانتینر منهدم شدند که بنابر ادعای شبکه 13 یک 
محموله تسلیحات پیشــرفته ایران در آن ها قرار داشت. بااین حال، تصاویری 
که رســانه های سوریه و شبکه های اجتماعی وابسته به مقاومت منتشر کردند، 
نشــان می دهد که محموله تسلیحات خیالی، چیزی جز بسته های برنج ایرانی 

نبوده است!
ناجا با تبدیل  به فرماندهی کل ، هم رده ارتش و سپاه  قرار می گیرد

خبرگزاری مهر در گزارشی اعلام کرد: یک سال است طرح فرماندهی کل شدن 
نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران از سوی ستاد کل نیروهای مسلح پیگیری 
می شــود و حالا  اخبار حاکی از آن است که حدود سه هفته پیش فرمانده کل 
قوا با کلیات این طرح موافقت فرموده اند. براساس گزارش این خبرگزاری  البته 
برخی از مفاد این طرح ابهاماتی دارد که قرار اســت به مرور و با بررسی های 
بیشــتر رفع شود.  با تغییر ســاختار ناجا و تبدیل آن به فرماندهی کل  نیروی 
انتظامی جمهوری اســلامی ایران، معاونت اطلاعات ناجا به سازمان ارتقا پیدا 
خواهد کرد. تا پیش از این تغییرات، به دلیل آن که ناجا به عنوان یک نیروی انتظام 
بخش تعریف می شد، جایگاه سازمانی پایین تری نسبت به ارتش و سپاه داشت 
و با تبدیل آن به فرماندهی کل، هم رده ارتش و ســپاه پاسداران قرار می گیرد، 
یعنی فرمانده نیروی انتظامی هم رده فرماندهان ارتش و سپاه قرار می گیرد. این 
بدان معناست که فرمانده نیروی انتظامی که تاکنون معادل و هم رده وزیران دولت 
محسوب می شده اســت، اکنون با این تغییر هم رده معاون اول رئیس جمهور 
محسوب می شود. به نظر می رســد که به این ترتیب باید شاهد افزایش درجه 
نظامی فرمانده نیروی انتظامی و معادل با فرماندهان ارتش و سپاه باشیم که البته 

این موضوع از نقاط غیرقطعی این طرح بوده و هنوز نهایی نشده است. 
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 ۲۱۰ جلد شناسنامه برای فرزند مادران ایرانی
 در یزد صادر شد

  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // مدیرکل دفتر امور اتباع 
و مهاجرین خارجی استانداری یزد گفت: این استان  از مناطق پیشگام 
 صدور شناســنامه برای فرزند مادر ایرانی و پدر خارجی محســوب 
می شــود که تاکنون ۲1۰ جلد شناسنامه با همکاری اداره ثبت احوال 
صادر شده است. به گزارش خبرنگار دریا ؛ سعید پرویزی با اشاره به 
آغاز پذیرش ثبت نام این افراد از آبان ماه ســال 13۹۹ افزود: در این 
مورد یکهزار و ۴3 نفر متقاضی هستند هم اکنون 8۰۰ پرونده به صورت 
کامل در اختیار این اداره کل قــرار دارد و در حال طی مراحل اداری 
است.وی در مورد علت طولانی شدن صدور شناسنامه  برای این افراد 
تصریح کرد: هر پرونده و هر فردی دارای مراحل خاصی است، صدور 
شناسنامه به نوع مدرک ،اطلاعات و استعلام ها برای این افراد بستگی 
دارد و  گاهی برای برخی متقاضیان به مصاحبه و حتی تکرار مصاحبه 
نیاز هست و گاهی هم پرونده  نقص دارد ،باید تکمیل شود.پرویزی با 
بیان اینکه نخستین شناسنامه در استان یزد دیماه سال گذشته صادر شد، 
ادامه داد: گرچه ممکن است در برخی استان های کشور شاهد صدور 
تعداد بیشــتری شناسنامه  برای این افراد باشیم، اما یزد در این زمینه به 
نسبت جمعیت متقاضی از استان های پیشتاز به شمار می آید.به گفته وی 
عمده پدران افراد متقاضی دریافت شناسنامه ، شهروندان افغانستانی و 
تعداد کمی هم پاکستانی و عراقی هستند.آمار دقیقی از تعداد شهروندان 
خارجی مقیم یزد اعلام نشــده ، اما، آمارهای ارایه شده مبین حضور 
حدود 1۰۰ تا 1۴۰هزار نفر در استان یزد است.این استان یک میلیون و 
۲36 هزار نفر جمعیت دارد.بر اساس ماده 1۰6۰ قانون مدنی جمهوری 
اسلامی ایران ازدواج زن ایرانی با تبعه خارجی  موکول به اجازه دولت 
 اســت، مرجع صادرکننده این اجازه در داخل کشــور وزارت کشور 
 و در خــارج از ایــران ، نمایندگان سیاســی و کنســولی جمهوری 
 اســلامی  به نیابت از طرف وزیر کشور است که این اجازه اصطلاحا 

» پروانه زناشویی« نامیده می شود.

معاون امنیتی انتظامی استانداری خوزستان:
بخش اعظمی از انبارهای اموال تملیکی خوزستان 

تخلیه شده است
  حســن سیلاوی ســرویس اســتان ها // معاون امنیتی انتظامی 
استانداری خوزستان گفت: قسمت اعظمی از انبارهای اموال تملیکی در 
خوزستان تخلیه شده است. به گزارش خبرنگار دریا ؛ ولی الله حیاتی 
در خصوص آخرین وضعیت انبارهای اموال تملیکی خوزستان اظهار 
کرد: تعیین تکلیف کالاهای موجود در انبارهای اموال تملیکی استان در 
دستور کار قرار گرفته است.وی افزود: بخشی از این اموال تعیین تکلیف 
شد و به مرحله فروش رسید و قسمت اعظمی از انبارهای اموال تملیکی 
تخلیه شده است.معاون امنیتی انتظامی استانداری خوزستان گفت: قرار 
اســت بخش تخلیه شده انبارها برای مابقی اموال استفاده شود. در این 
زمینه به صورت مستمر جلساتی را برگزار خواهیم کرد تا هماهنگی های 
لازم بین دستگاه ها ایجاد شود و بتوانیم کالاهای موجود در انبارهای 
اموال تملیکی بخصوص کالاهای ســریع الفساد و اشتعال زا را تعیین 

تکلیف کنیم.

خبری

روابط عمومی 
اگر طول عمر بيشتری می خواهید بايد ماهی و میگو مصرف كنید شیلات هرمزگان 

آگهی مزایده ) نوبت اول(   
شعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده شماره 9809987610601026 و شماره بایگاني 9900641 در خصوص دادخواست آقای محمد 
بازدار به طرفیت محسن پورقنبری زاده بندری که پس از کارشناسي ملک فوق ، به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود :مورد مزایده بر اساس استعلام از اداره ثبت اسناد 
و املاك به شماره نامه 1239985623136003650 عبارتست از پلاك ثبتي شماره صفر فرعي از 4965 اصلي بخش یک واقع خیابان سید کامل، کوچه سید کامل 19، و به 
مساحت عرصه 526 متر مربع که 20 سهم مشاع از 108 سهم مشاع از 486 سهم باستثناء ثمن اعیاني به مبلغ 1,707,818,930ریال )یک میلیارد و هفتصدوهفت میلیون و 
هشتصدوهجده هزار و نهصدو سي ریال( ریال به جهت جلوگیري از نقل و انتقال ، به نام آقای محسن پورقنبری زاده بندري مي باشد. حدود اربعه ملک به مساحت 526 
متر مربع به شرح ذیل می باشد شمالا بطول 30. 18 دیواریست به شارع جنوبا بطول 10. 18متر دیواریست به محوطه باز شرقا دیواریست بطول  10. 29 متردیواریست به 
شارع و جنوبا بطول80 . 28 متردیواریست به شارع  .نتیجه کارشناسي: ب با توجه و عنایت به بازدید صورت گرفته و طي مدارك ابرازي با در نظر گرفتن موقعیت کیفیت 

و قدمت ساخت شکل هندسي ، ارزش منطقه ای و بافت آن ونوع مصالح بکار رفته ، انشعابات ومتعلقات آن و وضعیت فعلی بازار املاك و مستغلات ) عرضه و تقاضا ( همچنین بدون در نظر گرفتن 
وقفي بودن ، مستحق للغیر بودن ، بازداشتی بودن و تعهدات دیون و بدهي احتمالي که ممکن است به اشخاص حقیقي و حقوقي یا سایر موسسات ، بانک ها و نهادهاي دولتي و خصوصي داشته باشد 
یا در مسیر بودن یا نبودن طرح های عمرانی و اصلاحات و در صورت صحت و اصالت اسناد و مدارك ابرازی و با در نظر گرفتن سایر پارامتر ها و مولفه هاي موثر بر این رابطه از نظر اینجانب ارزش 
486 سهم ششدانگ عرضه واعیان ملک مورد نظر به مساحت عرصه 526 متر مربع باستثناء ثمن اعیاني به مبلغ 5,544,353,198 ریال برابر با 41,500,000,000 ریال )چهل ویک میلیارد و پانصد میلیون 
ریال( برآورد و اعلام مي گردد. و ارزش 20 سهم مشاع از 108 سهم مشاع از 486 سهم ملک متعلق به محکوم علیه نیز1,707,818,930ریال )یک میلیارد و هفتصدوهفت میلیون و هشتصدوهجده هزار 

و نهصدو سي ریال( برآورد و اعلام مي گردد.
.1- فروش نقدي است . و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه مي باشد . 2- کلیه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است.

 ir220100004062012907685962 3- پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10% مبلغ ارزیابي شده را بصورت سپرده نقدی به حساب شماره
نسیم بانک مرکزی سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است . 5- مزایده در ساعت 13:00 مورخ 1400/10/5در محل اجرای احکام حقوقی دادگستری 

بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسي است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید .
6- در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خود داري نماید مسئول کسر احتمالي قیمت و خساراتي که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود 

که بدواً از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد.
متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به شعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس مراجعه نمایند .

اجرای احکام شعبه دوم دادگاه عمومی شهرستان بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آرزو توکلی ســرویس اســتان هــا //  رئیس کل 
دادگستری استان کرمان گفت: پیگیری قاطع قضایی 
مرتبط با قصور مدیران در ساماندهی مناطق حاشیه 
ای شهر کرمان به صورت ویژه مورد توجه قرار گرفته 

است. 
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ یدالله موحد در چهارمین 
نشست شــورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان کرمان در سال جاری با تاکید بر لزوم تشکیل کمیته 
ویژه ســاماندهی منطقه حاشیه ای 1۴ معصوم با حضور 
مسئولان شــهرداری، بنیاد مســکن، راه و شهرسازی، 
فرمانداری، معاون عمرانی اســتانداری، ثبت اسناد و با 
نظارت مستقیم سازمان بازرســی افزود: مگر می شود 
قبول کرد منطقه ای با این وضعیت 3۰ ســال در حاشیه 
شــهر کرمان وجود داشته باشــد و هر روز به مشکلات 
آن افزوده شود، اما دســتگاه های مسئول در این زمینه 
کاری انجــام ندهند؟ وی بر تبییــن تکالیف هر یک از 
دســتگاه ها به منظور ساماندهی مناطق حاشیه نشین از 
جمله منطقه 1۴ معصوم تاکید کــرد و ادامه داد: مدیران 
باید بر مبنای ادای مسئولیت و اجرای وظایف خود و نیز 
جبران کاســتی هایی که تاکنون رخ داده به این موضوع 
ورود و اقدامات را به شــکلی شــجاعانه پیگیری کنند 
زیــرا با اقدامات محافظه کارانه نمی تــوان کاری را در 
این حوزه پیش برد. نماینده عالی قوه قضاییه در اســتان 
کرمان یادآور شــد: موضوع نگران کننده این اســت که 
میزان قابل توجهی از اراضی دولتی در منطقه 1۴ معصوم 
 تصرف شده و در این اراضی ساخت و سازهای غیرمجاز 

نیز انجام شــده؛ در این میان ســوال اصلی این است که 
 دستگاه های مربوطه در ساماندهی وضعیت این منطقه چه 
طرحی را در دستور کار دارند؟موحد تاکید کرد: مدیریت 
شــهری به شکل کنونی موجب افزایش حاشیه نشینی و 
تصرف اراضی دولتی شــده و روز به روز این مشــکل 
پیچیده تر خواهد شد؛ از این رو دستگاه قضایی بر مبنای 
 نقش مطالبه گری از باب حفظ حقوق عامه و حفظ حقوق 
بیت المال ورود کرده و اقدامات این حوزه را با حساسیت 
و جدیت پیگیری می کند.وی تصریح کرد: در ابتدا فرصتی 
به دستگاه های مربوطه می دهیم که چاره اندیشی کنند و 
هرکجا نیاز باشد، پشتیبانی لازم را نیز انجام خواهیم داد و 
پس از آن با هرگونه قصور در این زمینه از باب ترک فعل 
برخورد خواهیم کرد.رییس کل دادگستری استان کرمان 
ضمن اشــاره به این مطلب که به منظور مقابله با ساخت 
و ســازهای غیرمجاز در مناطق حاشــیه نشین کرمان 
بسیاری از آرای کمیسیون ماده 1۰۰ با همکاری قضات 
شجاع دستگاه قضایی صادر شده اما حتی یک مورد از 
آن اجرایی نشده است، تاکید کرد: اگر مسائل زیربنایی و 
مهم 1۴ معصوم انجام نشود، نمی توان به سایر مسائل از 
جمله بهسازی معابر، مقابله با انشعابات غیرمجاز ، برخورد 
با زمین خــواری و ... پرداخت. موحد به تجربه معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان 
در ساماندهی منطقه حاشیه نشین محله صنعتی نیز اشاره 
و بیان کرد: به منظور ساماندهی منطقه 1۴ معصوم نیز باید 
تکالیف هر یک از دستگاه ها  مشخص و در بازه زمانی 

معقول و منطقی انجام شود .
*  بخشــی از منطقه ۱۴ معصوم در حاشیه شهر 

کرمان 
  وی یادآور شــد: در سال های  گذشته اراده ای جمعی 
به منظور مقابله با حاشیه نشینی در کرمان شکل گرفت و 

با همکاری تمامی سازمان های مربوطه، اقدامات بسیار 
خوبی انجام شد که تداوم این اقدامات می تواند وضعیت 
شــهری کرمان را بهبود بخشــد.رئیس کل دادگستری 
اســتان کرمان با اشاره به این مطلب که مشکل اصلی در 
ســاماندهی منطقه 1۴ معصوم ناشی از خلاء اراده است، 
تاکید کرد: دستگاه های نظارتی باید همراهی و پشتیبانی 
کنند تا این مشکلات برطرف شود.موحد خاطرنشان کرد: 
باید با بازخوانی اقدامات انجام شده در سال های گذشته 
در مبارزه با زمین خواری، تکالیف و مسئولیت سازمان ها 
مشخص شود و دستگاه قضایی نیز از باب مدعی العموم 
ورود می کند و هر دســتگاهی که وظیفه خود را انجام 
نداده باید پاسخگو باشد.وی در ادامه بر حضور شخص 
مدیران دستگاه های اجرایی به منظور تدوین برنامه جامع 
مقابله با حاشیه نشینی و ساماندهی مناطق حاشیه نشین از 
جمله منطقه 1۴ معصوم تاکید کرد و گفت: در این زمینه به 
دنبال حل مشکلات استان هستیم و مدیران باید با حضور 
خود زمینه ای را فراهم کنند که مســئولیت های قانونی 
آنها در ســریعترین زمان ممکن و با استفاده حداکثری از 
ظرفیت های موجود اجرا شود.وی تاکید کرد: در شورای 
پیشــگیری از وقوع جرم استان به دنبال تصمیم گیری و 
تصمیم سازی برای حل مشــکلات هستیم و از این رو 
حضور شــخص مدیران مورد تاکید است.وی وضعیت 
کنونی شهر کرمان را حاصل برخی قصور انجام شده در 
گذشته دانست و تاکید کرد: در گذشته همین گونه عمل 

کرده ایم که این وضعیت شهر ماست.
 *  پایگاه انســجام بخشــی ۱۴ معصــوم کرمان

 مکان یابی شد
  معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل استان کرمان نیز در این نشست با اشاره به ورود جدی 
و قاطعانه دســتگاه قضایی به موضوع ساماندهی منطقه 

حاشیه ای 1۴ معصوم شهر کرمان گفت: پایگاه پیشگیری 
و انسجام بخشی اجتماعی این منطقه نیز مکان یابی شده 
و بزودی راه اندازی خواهد شد.سید مهدی قویدل افزود: 
پیرو مصوبات جلسه قبل شورای پیشگیری از وقوع جرم 
دادگســتری کل استان کرمان، موضوع ساماندهی منطقه 
 1۴ معصــوم در اولویت قرار گرفته در این زمینه پس از 
بررســی های کارشناســی وظیفه هر یک از دستگاه ها 
در این حوزه احصا و به آنها اعلام شــده اســت.وی با 
اشــاره به اینکه منطقه حاشــیه ای 1۴ معصوم در جوار 
منطقه الله آباد واقع شــده و اینــک جمعیت آن افزون بر 
هفت هزار نفر اســت، عنــوان کرد: معتــادان متجاهر، 
وجود زباله گردهــا، کودکان کار و زنــان معتاد، زمین 
هــای خالی و مجهول المالک، زمین خواری گســترده، 
نزاع هــای ملکی، نــرخ بالای زنان بی سرپرســت و 
 سرپرســت خانوار، کودکان بازمانده از تحصیل، وجود 
کوره های قدیمی، نرخ بالای بیکاری، کودک همســری 
و آســیب های روانی، خرید و فروش مواد مخدر و ... از 
جمله مسائل و مشکلات موجود در منطقه حاشیه ای 1۴ 
معصوم است که باید نسبت به ساماندهی آنها اقدام شود.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان کرمان با اشاره به لزوم تعیین تکلیف دهیاری این 
منطقه از سوی اســتانداری کرمان، تاکید کرد: در منطقه 
حاشــیه ای 1۴ معصوم نیاز به ایجاد ایستگاه پلیس به 
صورت ویژه احساس می شود و این موارد باید از سوی 
نیــروی انتظامی مورد پیگیری قرار گیرد.قویدل بر ورود 
انجمن حمایت از زندانیان، بهزیستی و کمیته امداد برای 
حمایت از خانواده های نیازمند و آســیب دیده در این 
منطقه تاکیــد کرد و گفت: در ادامه نیز به مباحث مربوط 
به منظر و سیمای منطقه پرداخته می شود.وی یادآور شد: 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 

کل استان کرمان از حدود ۲ سال قبل با ورود به موضوع 
ساماندهی محله حاشیه ای صنعتی و تعیین نقش هر یک 
از ســازمان ها برای ساماندهی این منطقه و نیز پیگیری 
اجرای مســئولیت ســازمان ها در مسیر ساماندهی این 
منطقه تجربیات بســیار خوبی دارد و از این رو در ادامه 
به موضوع ساماندهی منطقه 1۴ معصوم ورود کرده است.

معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل اســتان کرمان تصریح کرد: طبق تاکید ریاســت کل 
دادگســتری اســتان کرمان کمیته ای با حضور روسای 
سازمان های مسئول در ساماندهی منطقه حاشیه نشین 
1۴ معصوم تشــکیل شده که نسبت به احصای مسائل و 
مشکلات موجود و برنامه ریزی برای رفع آنها تا رسیدن 
به وضعیت مناسب، اقدام خواهند کرد. قویدل اظهارداشت: 
بنا به تاکید ریاست کل دادگستری استان کرمان، هرگونه 
قصور مدیران و دستگاه های مسئول در انجام مسئولیت 
های قانونی خود برای ســاماندهی منطقه حاشیه ای 1۴ 
معصوم، منجر به تشکیل پرونده قضایی از باب ترک فعل 
و تضییع حقوق بیت المال و ارسال آن به دادسرا خواهد 
شد. منطقه موســوم به 1۴ معصوم که برخی به بعضی از 
محله های آن با عنوان شیشه گری نیز یاد می کنند از در 
حاشیه شهر کرمان روبه روی ترمینال مسافربری این شهر 
 واقع شده است که به علت ساخت و سازهای غیرمجاز در 
زمین های تصرف شده) اغلب زمین ها( زیرساخت های 
حیاتی وجود ندارد اما این منطقه با همین شرایط به محل 
زندگی افزون بر هفت هزار نفر از شهروندان تبدیل شده 
است. وضعیت نابسامان زندگی مردمی که آب، برق و گاز 
و دیگر زیرساخت ها و نیازمندی ها را ندارند آن هم در 
سرمای کرمان از یک طرف و تصرف زمین های دولتی و 
شهرداری از سوی دیگر وضعیت پیچیده و خاصی را در 

این منطقه ایجاد کرده است.

رئیس کل دادگستری کرمان :

قصور مدیران در ساماندهی حاشیه شهر کرمان پیگیری قضایی می شود

حسن سیلاوی سرویس استان ها // فرمانده 
قرارگاه عملیاتی و نظارتی ســتاد مدیریت 
کرونا در خوزستان از تعیین ضرب الاجل برای 
افزایش پوشش دوز دوم واکسیناسیون خبر 

داد. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ ولــی الله حیاتی 
در نشســت قرارگاه عملیاتی و نظارتی ســتاد 
مدیریــت کرونا که در اســتانداری خوزســتان 
برگزار شد، با اشاره به تاخیر برخی شهرستان ها 
در افزایــش پوشــش دوز دوم واکسیناســیون 
اظهار کرد: فرمانــداران باید در مدت یک هفته، 
تاخیری ها در تزریــق دوم را از هر طریقی چه 
پیامک یا خانه به خانه وارد مدار واکسیناســیون 
کنند. وی با اشــاره به مدیریت هوشمند رعایت 
پروتکل های بهداشــتی افزود: این طرح به پنج 

فاز تقسیم شده است؛ در فاز نخست دستگاه های 
اجرایی، فاز دوم حمل و نقل درون شــهری، فاز 
ســوم واحدهای صنفی، فاز چهارم حمل و نقل 
برون شــهری و تردد خودروهای شــهری و در 
فاز پنجم واحدهای علمی تحقیقیاتی و آموزشی 
 هســتند که باید کمیته اطلاع رسانی این موضوع 
که در نهایت مدیریت ها هوشــمند خواهد شد را 

اطلاع رسانی کند.
  فرمانده قرارگاه عملیاتی و نظارتی ستاد مدیریت 
کرونــا در خوزســتان با بیان اینکــه باید لوازم 
هوشمند شــدن پیش بینی شــود، گفت: هر فاز، 
یک هفته پس از دیگری اجرا می شــود؛ از روز 
یکشــنبه ۲1 آذرماه، فاز نخست اجرایی خواهد 
شد که در این فاز دستگاه های اجرایی باید سامانه 
واکسیناســیون دو دوز کارکنــان را فعال کنند. 

کارکنانی که دو دوز واکسن دریافت نکرده اند باید 
هر 1۵ روز یک بار تست منفی PCR ارائه دهد 
که البته این تســت به صورت رایگان برای این 
افراد انجام نمی شــود. اگر فردی دو دوز واکسن 
 را دریافــت نکرده یا این تســت را همراه خود 
نداشته باشد، اجازه حضور در محل کار ندارد و 
علاوه بر منظور شدن غیبت، تخلف اداری لحاظ 

می شود.
  حیاتی ادامه داد: ضمانت اجرای فاز نخســت، 
منظور شــدن غیبت در روزهــای عدم حضور 
و اقدام برابر آیین نامــه حضور و غیاب کارکنان 
دولتی است.وی با تاکید بر لزوم ابلاغ اجرای طرح 
هوشمند مدیریت پروتکل های بهداشتی بیان کرد: 
همه خدمات گیرندگانی که به دستگاه های اجرایی 
مراجعه می کنند باید دو دوز واکسن دریافت کرده 

باشــند یا تســت PCR منفی همراه خود داشته 
باشند.

  فرمانده قرارگاه عملیاتی و نظارتی ستاد مدیریت 
کرونا در خوزســتان با اشــاره به شــرایط آب 
خوزستان، گفت: نباید دچار عادی انگاری شویم 
زیرا این شرایط آبی، قابل اعتماد نیست و هر آن 
احتمال تغییر این شرایط وجود دارد.حیاتی عنوان 
کرد: در هر شرایطی باید خود را با واکسیناسیون و 

رعایت پروتکل های بهداشتی مسلح کنیم.

فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد مدیریت کرونا در خوزستان عنوان کرد

ضرب الاجل افزایش پوشش دوز دوم واکسیناسیون در خوزستان

    

حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
خوزستان با اشاره به توافق به عمل آمده با بسیج اصناف کشور گفت: 
۴۰۰ نیروی بسیجی برای نظارت بر توزیع محصولات کشاورزی، لبنی 

و پروتیینی در خوزستان به کار گرفته می شوند. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ خدارحم امیری زاده افزود:نیروهای بســیجی 
با همکاری ماموران بازرسی ســازمان جهادکشاورزی و تعزیرات حکومتی 
خوزستان با هدف نظارت بر بازار محصولات کشاورزی و برخورد قانونمند با 

گران فروشی فعالیت خواهند کرد.
   وی با اشــاره به اینکه نظارت بر محصولات کشــاورزی، لبنی و پروتئینی 
به تازگی از ســازمان صنعت، معدن و تجارت به جهادکشاورزی محول شده 
اســت گفت: در این راستا 3۰ نفر از بازرســان سازمان صمت خوزستان به 
جهادکشاورزی منتقل شده اند.رئیس سازمان جهادکشاورزی خوزستان ادامه 
داد: نظــارت بر بازار زیرمجموعه بخش کشــاورزی به صورت نظام مند به 
جهادکشاورزی واگذار شده تا نظارت بر تولید تا توزیع که به سفره مردم مرتبط 

است به صورت منسجم و یکدست انجام شود.
    امیری زاده با اشاره به دخالت دلالان و بی نظمی در بازار که منجر به افزایش 
بی رویه محصولات کشــاورزی و پروتئینی در ماه های اخیر شده است ابراز 
امیدواری کرد با نظارت دقیق و نظام مند بر بازار، دســت دلالان از بازار قطع 

شود و قیمت ها به نقطه تعادل و مصوب برسند.
  براســاس تفاهمنامه اخیر بین معاون اول رئیس جمهوری و سازمان بسیج 
اصناف کشور، از ظرفیت بسیج برای نظارت منظم و مستمر بر بازار محصولات 
کشاورزی و پروتئینی در استان ها استفاده خواهد شد و نیروهای نظارتی در 
وزارت صمت به وزارت جهادکشاورزی منتقل می شوند تا از دوگانگی نظارت 
بر بازار جلوگیری شــود.  دبیری ستاد تنظیم بازار خوزستان نیز به تازگی از 

سازمان صمت به جهادکشاورزی سپرده شده است.
   در ماه های اخیر قیمت اقلام پرمصرف مردم به ویژه مرغ و تخم مرغ در بازار 
با نوسان و کمبود رو به رو بوده که در این میان دخالت دلالان و واسطه ها در 

افزایش قیمت  کالاهای اساسی تاثیر زیادی داشته است.

 بکارگیری۴۰۰ نیروی بسیجی برای نظارت بر بازار خوزستان  

  حســن سیلاوی سرویس اســتان ها // مدیرکل 
تامین اجتماعی خوزســتان گفت: دانشــجویان 
دانشــگاه ها، موسســه های عالــی دولتــی و 
 غیردولتی خوزســتان می توانند زیرپوشش بیمه 

تامین اجتماعی قرار گیرند.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ ســیدمحمد مرعشــی با 
تبریک 16 آذر روز دانشــجو افزود: دانشجویان مقاطع 
مختلف تحصیلی دانشــگاه ها و موسسات آموزش عالی 
در اســتان می توانند از حمایت تامین اجتماعی شــامل 
بازنشستگی، از کارافتادگی، بازماندگی و خدمات درمان 
بهره مند شــوند.به گفته وی همه دانشجویان فاقد پوشش 
بیمه ای با دارا بودن شــرایط ســنی 18 سال تا ۵۰ سال 
با ارائه کارت دانشــجویی معتبر می تواننــد خود را نزد 
ســازمان تامین اجتماعی بیمه کنند؛ البته مبنای دستمزد 

انتخابــی آنان از 1.1 دهم حداقل دســتمزد زمان تقاضا 
نباید کمتر باشد.مدیرکل تامین اجتماعی خوزستان ادامه 
داد: دانشــجویانی که تنها به تحصیل اشتغال داشته و زیر 
تکفل قانونی پدر و مادر باشند، بهره مندی آنها از خدمات 
 درمانی سازمان تامین اجتماعی به تبع والدین، همزمان با 
بیمه پــردازی در قالب بیمه صاحبان حرف و مشــاغل 
 آزاد)بیمه دانشــجویی( با رعایت ســایر شــرایط مقرر 
امکان پذیر اســت.وی گفت:دانشــجویانی که مستمری 
بازماندگان )مستمری والدین( خود را دریافت می کنند با 
توجه به اینکه تحصیل تنها شغل تلقی نمی شود نیز می توانند 
همزمان با دریافت مستمری والدین، خود را در چارچوب 
بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد)بیمه دانشجویی( بیمه 
کنند.بیش از 1۰۰ هزار دانشجو در دانشگاه های خوزستان 

در مقاطع مختلف مشغول تحصیل هستند.

دانشجویان خوزستانی
 می توانند زیرپوشش بیمه تامین اجتماعی قرار گیرند



امام  حسین )ع( تجربه بسیار آموختن مایه افزایش عقل است
) روضه بحار ج 2 ص 128(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 18 آذر 1400
4 جمادی الاول 1443
سال بیستم شماره 3766

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

 در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
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هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گــروه خبر //  حجت الاســلام 
عضو  سراجی  حیدری  عبدالرضا 
بندرعباس  اسلامی شهر  شورای 
از دستور خود در  در نطق پیش 
شورا  علنی  جلسه  شانزدهمین 
ضمن تبریک روز جهانی معلولان 
اظهارداشت: معلولیت محدودیت 
نیســت و هرگز نباید مانع بروز 
شود؛  معلول  یک  توانمندی های 
به  معلولان  بــرای  قانون  طبق 
از جامعه، حقوقی  عنوان قشری 
مصوب شده اســت که ضروری 
است برای تامین آسایش آنها این 

قوانین که مغفول مانده اجرا شود.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا، وی 
افزود: در این شرایط هر چه میزان 
معلولیت بیشــتر باشد مشکلاتشان 
برای تردد در ســطح محله و شهر 
فراهم  شــرایطی  باید  است؛  بیشتر 
شود که بســتر حمل و نقل عمومی 
معلولان آســان تر صــورت گیرد؛ 
توجه نمــودن به معلولان در صدور 
پروانه های ســاختمانی و پایان کار 
پروژه ها توسط شهرداری بندرعباس 
باید لحاظ شــود؛ عدالت اجتماعی 
زمانی محقق می شــود کــه زمینه 

حضور معلولان در شــهر با حذف 
شود  فراهم  آنها  تردد  دشواری های 
و عیــوب نواقــص در زمینه رفاه 
معلــولان باید برطرف شــود. وی 
در بخــش دیگــری از نطق خود 
مناطق  شــهرداری های  به  خطاب 
بندرعباس گفــت: قابل توجه همه 
شــهرداری های مناطق بندرعباس؛ 
ایــن روزها وقتــی در خیابان های 
بندرعبــاس تــردد می کنیــم باید 
مواظب باشــیم تا حادثه ای برایمان 
رخ ندهد و اگر دچار سانحه شدیم 
هم هیچ کس را نمی توان مقصر این 

حادثه معرفی کــرد. وی با انتقاد از 
شهر  خیابان های  نامناسب  وضعیت 
برای حضور  باید  بندرعباس گفت: 
این  خورده  زخــم  خیابان های  در 
شهر سعه صدر داشــته باشیم چرا 
که نه گوش شــنوا و نه اراده قوی 
برای رفع این مشکلات وجود دارد، 
یکی از عمده ترین وظایف مدیریت 
شــهری آماده کردن بســتر شهری 
برای استفاده آسان شهروندان است 
اما گویا این موضوع در برهه ای از 
زمان مورد بــی توجهی قرار گرفته 
اســت.حیدری با انتقاد از وضعیت 

بهداشتی سطل های زباله بندرعباس 
خاطرنشــان کرد: سازمان مدیریت 
در  بندرعباس  شــهرداری  پسماند 
راســتای حفظ بهداشــت محیط و 
جلب رضایت و رفاه شــهروندان به 
تعویض ســطل های زباله فرسوده و 
آلوده اقدام نماید و شســت و شو و 
گندزدایی آنها در ســطح شهر را در 

دستور کار قرار دهد.

حیدری سراجی عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس در شانزدهمین جلسه علنی شورا عنوان کرد

 لزوم رفع دشواری تردد و حمل و نقل عمومی معلولان

افتتاح هجدهمین  با  // همزمان  گروه خبر 
فولاد،  متالورژی،  المللی،  بین  نمایشــگاه 
صنایع معدنی و فلزات )ایران متافو( مراسم 
هم اندیشی مدیران عالی صنعت متالورژی 
کشور با حضور مدیران شرکت های صنعتی 

متالورژی،  گــری،  ریخته  فولاد،  در حوزه 
انجمن هــای فعال در ایــن حوزه،بخش 
خصوصی و دولتــی ،نمایندگان مجلس و 

مدیران سازمان توسعه تجارت برگزار شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر علامه در 
این مراســم با بیان اینکه باید بــا همه توان در 
سال مانع زدایی و پشــتیبانی از تولید،موانع را 
برطرف کنیم اظهار داشت: تنها راه برون رفت از 
مشکلات کشور تولید است.وی با اشاره به اینکه 
تولید همواره در کشور مظلوم و غریب بوده بیان 
داشــت: باید تلاش کنیم تولید به جایگاه واقعی 
خودش برســد.وی افزود:منطقه ویژه  اقتصادی 
صنایع انرژی بر پارســیان)مرکز ثقل سه استان 
هرمزگان،فارس و بوشهر( یکی از مستعدترین 
و راهبــردی ترین مناطق ویژه صنعتی کشــور 

اســت که به علت قرار گرفتــن در کنار منطقه 
پارس جنوبی )پایتخت انرژی کشور( و داشتن 
ظرفیت های مهم بندری آماده سرمایه گذاری در 
حوزه های مختلف به ویژه فولاد اســت.علامه 
یادآور شد:این منطقه با برخورداری از ظرفیت 
مناسب برای سرمایه گذاری و اشتغال می تواند 
در آینده نزدیک به عنوان محور آبادانی و توسعه 
غرب هرمزگان ایفای نقش کند.وی تاکید کرد: 
با توجه به مشکلات آب در کشور منطقه ویژه 
اقتصادی پارســیان می تواند منطقه ایی مناسب 
باشد.وی تصریح کرد: ما در منطقه ویژه در کنار 
سرمایه گذاران هستیم و آماده هر گونه حمایت و 
پشتیبانی برای استقرار صنایع خواهیم داد.علامه 
خاطر نشان کرد: امور سرمایه گذاری در منطقه 
ویژه اقتصادی پارســیان، با کمترین بروکراسی 

اداری و در کوتاه ترین زمان ممکن، امکان پذیر 
است.

  مدیرعامــل منطقه ویژه اقتصادی پارســیان 
 در پایــان با دعوت از صاحبان ســرمایه برای 
سرمایه گذاری در منطقه ویژه اقتصادی پارسیان 
تاکید کرد:این منطقه بهشــت سرمایه گذاری و 
قطب سوم پتروشیمی کشور است و با توجه به 
تامین زیرساخت ها و شرایط مطلوب فراهم شده 
برای سرمایه گذاری، دســت سرمایه گذاران در 
این حوزه را به گرمی می فشاریم و  باید بگویم 
امتیازات ویژه ای که به ســرمایه گذاران در این 
منطقه داده می  شود در سطح کشور کم نظیر است 
و امیدوارم سرمایه گذاران از این فرصت نهایت 
بهره را برای توسعه صنعتی کشور و ایجاد ارزش 

افزوده صنعتی ببرند.

دعوت مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پارسیان از مدیران فولاد جهت سرمایه گذاری   

 گروه گزارش //  معلولان یکی از اقشــاری 
هستند که ســهمی در جامعه دارند و باید در 
تصمیم گیری ها و اقدامات و توســعه شهری 
مورد توجه باشــند و قانون در مورد آنها اجرا 
شود اما بهترین مناطق بندرعباس هم مناسب 

حضور و تردد معلولان نیست. 
   اســتان هرمزگان با وجود اینکه یدک کش عنوان 
عریض و طویل پایتخت اقتصادی کشــور اســت 
اما هیچ ســنخیتی با این عنوان نــدارد و از لحاظ 
زیرساختی بســیار ضعیف است که این مسئله در 
مورد عدم آماده ســازی شهر برای معمولان نیز به 
چشــم می خورد. یکی از مسائلی که همواره مردم 
هرمــزگان و بندرعباس به ویــژه معلولان را آزار 
می دهد نبود زیرساخت های مناسب برای حضور 
این قشــر  که حدود 1۰ درصد جامعه را تشکیل 
می دهند است.در کشور شهرداری ها موظف هستند 
در شهرسازی نسبت به حقوق معلولان توجه داشته 
باشــند و حتی در صدور پروانــه احداث یا پایان 
کار به ســاختمان ها و معابر جهت تردد معلولان 
مناسب سازی نشده باشد مجوز صادر نکنند چنانچه 
تبصره ۲ مــاده ۲ قانون حمایــت از معلولان به 
صراحت بیان کرده است که »شهرداری ها موظف اند 
از صــدور پروانه احداث و یا پایــان کار برای آن 
تعداد از ســاختمان ها و اماکن عمومی و معابری 
که اســتانداردهای تخصصی مربوط به معلولان را 

رعایت نکرده باشند خودداری کنند«.
  بنابراین طبق قانون مناسب سازی معابر عمومی و 

پارک ها و همچنین تجهیز و نصب چراغ و علایم و 
برجسته سازی سطوح پیاده روی و غیره جزو وظایف 
شهرداری ها در قبال معلولان است. در ادوار مختلف 
شورای اسلامی شهر بندرعباس جلسات متعددی با 
جامعه معلولان برگزار شده است و مسائل مختلف 
و وعده هایی در قبال معلولان داده شده که متاسفانه 
عدم اجرای تعهدات توسط شــهرداری بندرعباس 
موجب نارضایتی این قشر است. عضو شورای شهر 
بندرعباس با ویلچر و ســپس چشم بسته و عصای 
سفید در مرکز شهر بندرعباس که به اصطلاح برای 
معلولان مناسب سازی شده است به تردد پرداخت که 
نتیجه کاملا غیرمنطبق با نفس مناسب سازی بود. در 
شورای گذشته و در زمان تصدی شهردار سابق، شورا 
مصوب کرد که جهت تردد معلولان یک دستگاه ون 
خریداری شود اما با وجود اینکه بنا به گفته شهرداری 
این ون را جامعه معلولان خریداری کرد شهرداری 
در پرداخت مبلغ و حتی اقســاط این اتومبیل خلف 
وعده کرد و مشکلات مالی به جامعه معلولان تحمیل 
شــد. محمد حسن استاد مدیرعامل جامعه معلولان 
اســتان هرمزگان در این باره در حاشــیه جلسه با 
اعضای شورای شهر اظهار داشت: استان هرمزگان 
بر روی یک نوار معلول خیز قرار گرفته اســت و 
دلیل آن علاوه بر تصادفــات جاده ای، ازدواج های 
فامیلــی و ضرب و جرح های منتج به معلولیت این 
اســتان را درگیر کرده است بنابر این مسئولان باید 
چاره اندیشی کنند که آیا این قشر که قرار است زنده 
بماند یا زندگی هم کنند. استاد بیان داشت: امروز با 

مســتمری و یارانه تنها می توان زنده ماند اما برای 
زندگی بهتر که شــعار و فلسفه بهزیستی است باید 
بســتر حضور معلولان در شهر فراهم شود و برای 
اشتغال، مسکن، ازدواج و ایاب و ذهاب معلولان باید 
چاره اندیشــی شود. وی ادامه داد: اصل هفتم قانون 
اساسی و 6 اصل 1۰۰ تا 1۰6 به شورای اسلامی هر 
شهر و روستا این ظرفیت را داده که در تمام شئون 
شهری دخالت موثر و مفید داشته باشد؛ بسته به وزنه 
و اعتبار شورا فراز و فرودهایی در دوره ها دیده ایم 
و به این دوره چشــم امید بستیم. مدیرعامل جامعه 
معلولان هرمزگان گفت: خردادماه ۹۷ جلسه شورا 
اختصاص داده شد به مشکلات معلولان پیشنهاداتی 
مطرح شــد و مورد تایید اعضای شورا قرار گرفت 
ســال پیش که پیگیر مصوبات شدیم متوجه شدیم 
پیشنهادات هیچ کدام مصوب و ابلاغ نشده است اما 
گذشته ها گذشــته امروز باید از درب منزل شروع 
کنیم اگر می خواهیم معلولان ســربار جامعه نباشند 
باید بستر حضور آنها در جامعه را فراهم کنیم. استاد 
افــزود: علی رغم هزینه های بــالا کیفیت کار برای 
معلولان خوب نیست برای پایتخت اقتصادی کشور 
زیبنده نیست که در بهترین نقطه شهر نابینا و معلول 
ما نتوانند تردد کند، اگر بســتر مشارکت معلولان را 
آماده نکنیم، ایجاد اشــتغال، مســکن و بهداشت و 
درمان به شعار تبدیل خواهد شد بنابراین امیدوارم 
بحث مناسب سازی شهر جدی گرفته شود. وی ادامه 
داد: امروز در بندرعباس برای حمل و نقل معلولان 
نیاز به ون و خودروهای ویژه داریم و طرح آن نیز 
آماده است که با همت اعضای شورا و استقبال خود 
استاندار هرمزگان بتوانیم حمل و نقل ویژه معلولان را 
راه اندازی کنیم. مدیرعامل جامعه معلولان هرمزگان 
گفت: در بحث مرکز آموزش علمی کاربردی جامعه 
معلــولان، زمانی که ما این طــرح را مطرح کردیم 
دومین اســتانی می شــدیم که این مرکز را داشتیم 
خوشبختانه تا سال ۹۴ پیشرفت خوبی داشتیم اما 
مشکلاتی ایجاد شــد و تا به امروز نتوانستیم آن را 
راه اندازی کنیم. به گزارش  تســنیم ، وی ادامه داد: 
راه اندازی این مرکز حائز اهمیت است چرا که اشتغال 
معلولان با قانون 3 درصدی محقق نخواهد شد اما 
آموزش مهارت های ساده که سازمان آموزش فنی 
و حرفــه ای به راحتی از پس آن بر می آید می تواند 

بزرگترین گره گشایی از کار معلولان کند.

بهترین مناطق بندرعباس هم مناسب حضور و تردد معلولان نیست 

گروه خبر // رئیس ســازمان برنامــه و بودجه گفت:  
متوســط افزایش حقوق کارمندان برای سال آینده 1۰ 
درصد اســت و به جای افزایش حقوق، قدرت خرید را 

بالا می بریم.
   مسعود میرکاظمی با اشاره به جلسه با نمایندگان کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس در مورد لایحه بودجه سال آینده اظهار 
داشــت: جهت گیری دولت برای ســال آینده رشد اقتصادی 
و ثبات اقتصادی اســت و به جد تورم مدیریت می شود و به 
هیچ وجه اجازه نمی دهیم کسری اتفاق بیفتد. کسری منجر به 
افزایش پایه پولی، نقدینگی و تورم می شود. همیشه تورم در 
سنوات قبل منجر به افزایش حقوق می شده و سیکل معیوبی 

را ایجاد می کرده است.
   معــاون رئیس جمهــور افزود: دولت تــورم را  می خواهد 
مدیریت کند به جای افزایش حقوق، قدرت خرید را برای سال 

آینده بالا ببرد. مبالغ قابل توجهی را در سطح ملی و استان ها 
اختصاص می دهیم که به صورت اهرم از آن استفاده کنند.  وی 
تاکید کرد:  چهار هزار هزار میلیارد تومان منابع در اختیار مردم 
 است به دلیل اینکه اعتماد به سیســتم اقتصادی ندارند مولد

 نشده است، امیدواریم که مردم با اقداماتی که می کنیم اعتماد 
کنند. به گزارش جــام جم آنلاین، میرکاظمی در مورد میزان 
افزایش حقوق کارمندان دولت برای ســال آینده بیان داشت:  
 این موضــوع هنوز در دولت نهایی نشــده اســت، بودجه 
جمع بندی نشــده و امیدواریم این هفته تمام شــود، پیشنهاد 
افزایش 1۰ درصدی رشد متوسط است. حقوق های پایین تا 
3۰ درصد و حقوق های نجومی رشد کمتری دارند. تا فاصله ای 
 که در چند ســال گذشته بین حداقل و حداکثر ایجاد شده که 
بی عدالتی در دل آن مشــاهده می شود بتوانیم مقداری تعدیل 

کنیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

متوسط افزایش حقوق کارمندان
گروه خبر // رئیس روابط عمومی و امور بین الملل دانشگاه علوم پزشکی  برای سال آینده 10 درصد 

 هرمزگان با اشــاره به بررســی 2۷منطقه در بندرعباس، اسامی مناطق و 
محله هایی که تاکنون پشه آئدس در آنها مشاهده شده است را اعلام کرد. 
   دکتر فاطمه نوروزیان افزود: بوستان شهید پرَوَر) فرودگاه قدیم( ، جنب شهرداری 
منطقه سه )روبروی بیمارستان شهید محمدی( کنار پارک دباغیان و کنار مهمانسرای 
بانک کشاورزی از نقاطی هستند که پشه آئدس در آنها مشاهده شده است.سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی از سیدمظفر ، ســجادیه )بلوار امام حسین)ع(، بهشت بندر و 
کوی ۲۲بهمن به عنوان دیگر نقاط آلوده به این پشه نام برد.  وی۲نقطه دیگر در کوی 
فرهنگیان را به عنوان دیگر مناطق آلوده به پشه آئدس در بندرعباس معرفی و اضافه 

کرد: تاکنون حدود 1۵نقطه در کوی فرهنگیان سمپاشی شده است.
  به گفته دکتر نوروزیان پس از مشــاهده قطعی پشه آئدس در یک نقطه ، ابتدا محل 
یاد شــده بهسازی می شود و پس از شناسایی محل تخم ریزی )تجمع لارو( نسبت 
به سمپاشــی اقدام می شود.این مقام پزشکی یادآور شد: تعداد پشه های یافت شده 
در مناطق و محلات یاد شــده زیاد نیست اما تمام کارهای لازم طبق شیوه نامه های 
تعریف شده در حال پیگیری و انجام است.به گزارش ایرنا ؛ وی خاطرنشان شد: در 

حال حاضر پشه های بالغ باید از بین بروند و تنها راه مقابله با این حشره، سمپاشی و 
ضد عفونی تا شعاع یک کیلومتری محل مشاهده پشه است.

اعلام اسامی محله های آلوده به پشه آئدس در بندرعباس

 گروه گزارش //  یکــی از مراکز پرورش 
ماهیان خاویاری که عنوان مزرعه پرورش 
ماهیان خاویاری را در اســتان هرمزگان 
با عدم حمایت مسئولان  یدک می کشید 
و عمــل نکردن به وعده هــا در پرداخت 
تسهیلات در آســتانه نابودی قرار گرفته 

است. 
  یکی از ظرفیت های عظیم اســتان هرمزگان 
که می توان از آن برای توسعه و افزایش تولید 
ناخالص داخلی استفاده کرد جدای از امر صید 
و صیادی بحث آبزی پروری و راه اندازی مزارع 
پرورش میگــو، ماهی در قفس، ماهیان زینتی 
و حتی ماهیان خاویار است.اســتان هرمزگان 
در ســال های اخیر گام های مهمی برای تولید 
و پرورش ماهی خاویاری برداشــته و ماهی 
که پیش از این تنها در شــمال کشور پرورش 
می یافت در  شرق هرمزگان نیز در حال تولید و 
پرورش است.در سالیان اخیر زمین های بسیار 
در نقاط مختلف هرمزگان به نام آبزی پروری و 
پرورش میگو به افراد و سرمایه گذاران واگذار 
شده اســت و این افراد سرمایه خود را در این 
زمین ها معطوف کرده اند تا از قبل آن سود خود 
و نان خیلی ها را تامین کنند تا بتوان ارزآوری 
مناسبی از تولید میگو در استان به دست آورد.     

برخی از سرمایه گذاران نیز با نوآوری و ابتکار 
عمل در نوع دیگری از پرورش ماهی و میگو 
ســرمایه گذاری کردند، یکی از افراد موفق این 
عرصه که توانســت بزرگترین مزرعه پرورش 
ماهیــان خاویاری را در اســتان هرمزگان با 
ساخت و راه اندازی ۴8 استخر راه اندازی کند 
سید محمود ســجادی بود .امروز که تقریبا 3 
ســال از راه اندازی این مزرعه می گذرد ظاهرا 
مشکلاتی برای این مجموعه ایجاد شده است که 
کم لطفی و در برخی موارد کارشکنی مسئولان 
حرکت صعودی این مرکز را نزولی کرده است. 
ســید محمود سجادی مدیر و ســرمایه گذار 
مزرعه تولید ماهیان خاویاری اظهار داشــت: 
ســال ۹۷ با پول و هزینــه خودمان و با قصد 
اینکــه درگیر وام و کارهای بانکی نشــویم با 
برآورد هزینه 3 تا ۴ میلیاردی راه اندازی مزرعه 
تولید ماهیان خاویاری در رودان را آغاز کردیم 
که متاسفانه در اسفندماه همان سال با نوسانات 
ارزی روبه رو شدیم و دلار به 1۵ هزار تومان و 
پس از آن به ۲۵ هزار تومان افزایش پیدا کرد و 

همین امر موجب شد کار ما مختل شود.
 وی افزود: در ابتدای شروع به کار به ما پیشنهاد 
دریافت تسهیلات داده شده بود اما ما نپذیرفتم 
ولی افزایش قیمت ارز ما را مجبور کرد که به 

سمت دریافت تسهیلات بانکی حرکت کنیم؛ در 
پیگیری امور اداری و نامه نگاری های دریافت 
وام کارشکنی هایی انجام می شد اما هر طور که 
بود وام را مصوب کردیــم و به بانک مراجعه 
کردیم که بانک اعلام کرد بودجه به اتمام رسیده 
است .سجادی بیان کرد: مشکلی که وجود دارد 
تنگ نظری برخی از مســئولان زمانی که ما 
طرح پرورش میگوی در آب شــیرین را اجرا 
کردیم به گفته خود کارشناسان شیلات نخستین 
بار در کشور انجام می شــد و از کل کشور به 

خاطر اجرای این طرح به ما تبریک گفتند.
  مدیــر مجموعه پرورش ماهیــان خاویاری 
عنوان کرد: در کشــورهای دیگر مشوق برای 
تولیدکننــدگان وجود دارد اما در کشــور ما 
کمیســیونی وجود دارد به نام رفع موانع تولید؛ 
که علت تشــکیل آن رفع موانع موجود در راه 
تولید اســت، ما کل توان خود را گذاشــته ایم 
که پروژه پرورش ماهیان خاویاری شکســت 
نخورد و به دریایی مدیرکل شیلات و فرماندار 
گفتیم اگر این طرح شکست بخورد کل مزارع 
آبزی پروری در آب شــیرین مــزارع جنوب 
شکســت خواهند خورد و نمی توان به ادامه 
این امر امیدوار بود.وی ادامه داد: مشکل اصلی 
ما بانک ها هســتند، بانک ها از کشــاورزان و 

تولیدکنندگان صورتحساب مالی می خواهند و 
در استان هم کسی نیست که صورتحساب مالی 
بنویسد، بانک ها طرح سازمان نظام مهندسی را 
قبول نمی کنند و بعد از هزینه های گزاف برای 
طرح نویســی در نظام مهندسی، کشاورزان را 
به شرکت های خاصی معرفی می کنند تا طرح 
توسط آنها نوشته شود و بعد هم که می خواهند 
وام بدهنــد می گویند وام های بالای ۵ میلیارد 

باید حسابرسی شده باشد و باز هم یک شرکت 
دیگر باید بیاید و حسابرسی برای ما انجام دهد 

که این کارها هزینه های گزافی روی دســت 
کشاورز و تولیدکننده می گذارد و وام 1۴ درصد 

را به ۲۵ درصد می رساند.
    تولیدکننده ماهیان خاویاری استان هرمزگان 
گفت: مزرعه پرورش ماهیــان خاویاری هم 
اکنون تبدیل به مخروبه شده و ما فقط با چنگ 
و دندان ماهیانمان را نگه داشــته ایم و هزینه 
کوچکترین کار در ایــن مرکز را هم نداریم؛ بر 
اثر برق گرفتگی یک تن ماهی ما تلف شد فقط 
بخاطر اینکه ما نمی توانیم سیستم اکسیژن خود 

را راه اندازی کنیم.
   وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر بزرگترین 
مشکل ما صورتحساب مالی است ۲ سال است 
وام 1۰ میلیــاردی تقاضا کرده ایم اما در بحث 
صورتحساب مالی هیچ کس نمی داند در استان 

چطور باید آن را تهیه کند و کار ما با مشــکل 
روبه رو شده است، استاندار سابق قول داده بود 
که مشــکل ما برطرف شود اما نشد، کمیسیون 
کشاورزی مجلس و ساداتی نژاد که الان وزیر 
جهاد کشاورزی است هم به مزرعه ما آمدند و 
گفتند مشکل ما را یک هفته ای بر طرف می کنند 

اما نشد و کسی هم پاسخگو نیست. 
  به گــزارش  تســنیم ، وی در پایان گفت: 
از مســئولان و متولیــان می خواهیــم از ما 
تولیدکنندگان که بنا به فرموده رهبر معظم انقلاب 
سربازان جنگ اقتصادی هستیم حمایت کنند و 
موانع تخصیص این تسهیلات را از جلوی راه 
 ما بردارند و نگذارنند این طرح که 3 ســال از 
عمر و سرمایه خود را صرف آن کردیم از بین 

برود. 

بزرگترین مزرعه پرورش ماهیان خاویاری هرمزگان در آستانه نابودی

استان هرمزگان در سال های 
اخیــر گام هــای مهمــی برای 
ماهــی  پــرورش  و  تولیــد 
خاویاری برداشته و ماهی که 
پیــش از این تنها در شــمال 
کشــور پرورش می یافت در 
 شــرق هرمزگان نیــز در حال 

تولید و پرورش است

,,

گروه خبــر // دکتر محمــد خیری رئیس 
دانشــگاه پیام نور هرمزگان بــا بیان اینکه 
ثبت نام آزمون کارشناســی ارشد ناپیوسته 
از 16 آذرماه شــروع شــده اســت، گفت: 
مهلت ثبت نــام تا 23 آذرمــاه 1۴۰۰  ادامه 
 دارد و علاقمنــدان به تحصیل در این مقطع 
می توانند با مراجعه به سایت سازمان سنجش 

  www.sanjesh.org کشور به نشــانی
مراجعه نمایند.

  به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر خیری با 
اشــاره به اینکه برگزاری آزمون در هفته های 

پایانی اردیبهشــت ماه 1۴۰1 می باشد، اظهار 
داشــت: نتایج اولیه این آزمون اواخر خردادماه 
 نیز اعلام خواهد شد.وی در پایان اظهار داشت: 
رشته های کارشناسی ارشد در مراکز بندرعباس، 
قشم، کیش و ابوموسی دایر می باشد و پذیرای 

دانشجویان عزیز در این مقطع هستیم.

رئیس دانشگاه پیام نور هرمزگان خبر داد

  ثبت نام آزمون  کارشناسی ارشد 


